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Skandál s prsními implantáty: příležitost pro
vylepšení pravidel
Z nedávného skandálu s vadnými prsními implantáty bychom si měli vzít ponaučení,
ze kterého EU vyvodí konkrétní závěry. Shodli se na tom členové Výboru pro život-
ní prostředí a veřejné zdraví během svého zasedání v úterý 24. ledna. Mluvilo se o
potřebě zavedení přísnějších kontrol a lepší identifikace implantátů. Evropský parla-
ment poukazuje na tuto problematiku již téměř 20 let. V letech 2001 a 2003 přijal k
této otázce usnesení.

Podle odhadů se problém vadných prsních implantátů francouzské firmy PIP týká až půl
milionu žen. Většina z nich žije mimo Evropskou unii, ale i v Evropě se najde dost obětí.

Britská socialistka Catherine Stihler, která se touto otázkou v Evropském parlamentu za-
bývala, vysvětluje, že implantáty momentálně spadají pod předpisy o zdravotnických po-
můckách, které by EU měla aktualizovat. Návrh Evropské komise by měl být předložen už
v březnu.

"Těší mě, že Evropská komise bere tento problém vážně a snaží se ho řešit rychle", přidává
se další britská socialistka Linda McAvan, která v této záležitosti Komisi interpelovala. A
dodává, že Evropská unie by v této otázce měla lépe spolupracovat se zeměmi mimo EU,
včetně USA. Americká agentura pro potraviny a léčiva totiž objevila problémy s implantáty
firmy PIP již před několika lety, ale EU se o tom dozvěděla až nedávno.

"Poslední skandál je příležitostí pro zpřísnění pravidel", říká Catherine Stihler. Linda Mc
Avan i Catherine Stihler chtějí, aby se implantáty povinně registrovaly. Mnoho žen si totiž
není jistých, jestli i ony nemají právě problematické implantáty, a jednotná identifikace
zdravotnických pomůcek by v budoucnu usnadnila jejich dohledávání.

Podle Stihler by výrobci i lékaři měli mít speciální pojištění. "Jen tak se nebude opakovat
současná situace, kdy výrobce vadných implantátů odmítá pokrýt náklady na jejich výměnu",
říká Stihler.

Poslankyně požádala dánské předsednictví EU, aby zařadilo toto téma na příští zasedání
ministrů zdravotnictví zemí EU. " EU by měla mít společnou pozici jak na tento skandál
reagovat", myslí si Stihler.

Zdůrazňuje také, že mnoho žen není obeznámeno s tím, že implantáty nemají celoživotní
trvanlivost a je potřeba je po čase vyměnit. Výrobci a lékaři by o tomto faktu měli ženy před
operací informovat.


